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 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Eiwor Arthursson 

                        

Plats: Förvaltningen, Besöksrum 1 

Tid: Kl. 10.00-12.00 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO 

Lars Åsberg ledamot SPF 

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare/ledamot SPF 

Bo Almén ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Gunnar Ohlsén avdelningschef för samhällsplanering och lokalfrågor 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Rolf Lindquist  ledamot SPF  

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Eiwor Arthursson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2013-03-19 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Rådet för funktionshinderfrågor 2013-03-14 

 Pensionärsrådet tog del av rådets protokoll, som lades till handlingarna. 
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 Stadsdelsnämndens protokoll 2013-03-21 

Ang.§ 3 om lördagsöppet på Fruängens ungdomsgård. Pensionärsrådet stödjer 

reservationen om att bifalla medborgarförslag om lördagsöppet. 

 

Ang. § 4 om fördelning av verksamhetsbidrag 2013. Pensionärsrådet stödjer det 

särskilda uttalandet om att det är fel att större delen av verksamhetsbidraget går till en 

enda förening. Konsekvensen blir att det finns för lite pengar att fördela till andra 

verksamheter.  

  

Ang. § 6 om kartläggning av hälso- och sjukvårdinsatser. Pensionärsrådet ser 

läkemedelsgenomgång som en mycket viktig förebyggande insats och det är därför  

angeläget att dessa genomförs.  

 

Ang. § 12 om handlingsplan för ökad insamling av matavfall. Pensionärsrådet 

stödjer reservationen om att alla fastighetsägare i flerbostadshus ska erbjuda de 

boende möjlighet till separat sortering av matavfall. 

 

Anmälan av protokoll från KPR 2013-03-12  

Ang. § 7 om budget för äldrenämnden för år 2014 med inriktning för 2015 och 

2016, med boendeplanering. Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s synpunkter, 

som bland annat handlar om behovet av ökade resurser till äldreomsorgen för att 

höja kvaliteten, ökad bemanning på demensboende samt nödvändigheten att strama 

upp kravspecifikationerna inför certifieringen av hemtjänstutförare men också 

upphandlingsunderlagen för vård- och omsorgsboende. Uppföljning, granskning 

och inspektionen av äldreomsorgen är också viktigt. 

 

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Trekantens servicehus 

Yvonne Goldberg informerade att planering pågår för de boendes återflytt till 27:an, 

som beräknas ske i april/maj. 

 

Ingrid Widebäck informerade också att det socialpsykiatriska profilboendet öppnar i 

juni för 10 boende, som är 55+.  

 

Pensionärsrådet vidhåller sin uppfattning att servicehuslägenheterna på Trekanten 

ska användas för servicehusboende för äldre och inte användas till någon annan 

boendeform.  

 

Boende för svårt sjuka äldre 

Yvonne berättade att äldrenämnden kommer att ta upp ett ärende om boende för 

svårt sjuka äldre på sitt nästa sammanträde den 23 april.  Äldrenämnden har i 

budget 2013 ett uppdrag att utreda behov och förutsättningar för ett korttidsboende 

för personer med stort omvårdnadsbehov. Boendet ska initialt inte kräva 

kontraktsskrivning samt behov av egna möbler. Behovet av denna boendeform är 

bl.a. att medelboendetiden i vård- och omsorgsboenden minskat radikalt under 

senare år, ca 20 % av de som flyttar in bor endast upp till 2 månader på boendet.  

 

Två stadsdelsförvaltningar, Hägersten - Liljeholmen och Kungsholmen, är 

intresserade att under hösten 2013 pröva två olika modeller av korttidsboende för 

personer med stort omvårdnadsbehov. Inom Hägersten-Liljeholmen 
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stadsdelsförvaltning kommer vi att pröva detta på Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende, berättade Yvonne.  

 

Fråga från pensionärsrådet om promenadgruppen på Fruängsgårdens 

servicehus  

Lars Åsberg informerade att han och andra pensionärer brukar hjälpa till vid 

promenadgruppen. Enligt Lars har man från verksamheten beslutat att dels flytta 

promenadgruppens dag från måndag till onsdag dels har man sagt att bara boende 

som kan gå, ej boende som sitter rullstol, får vara med. Lars tycker att detta är synd 

och undrar hur det förhåller sig. 

Yvonne lovade att undersöka detta och återkomma med svar.  

 

§ 6.  Snöröjning m.m. 

Gunnar Ohlsén var idag inbjuden till sammanträdet för att svara på pensionärsrådets 

frågor om bl.a. snöröjningen. 

 

Pensionärsrådet anser att snöröjningen och sandningen i år varit sämre än någonsin 

och undrade varför det varit så samt vem som ansvarar för vad. Pensionärsrådet 

anser att detta är en mycket viktig fråga. Många halkar och skadar sig under vintern. 

Förutom lidandet för den som drabbas innebär det också stora kostnader för 

samhället. Pensionärsrådet tycker det är viktigt att även kunna nyttja parkerna under 

vintern. Staden borde därför också ha en plan för den ”Vita promenadstaden” och 

inte bara för den ”Gröna promenadstaden”. 

 

Gunnar redogjorde för ansvarsfördelningen gällande vinterunderhåll. 

- Tomtmark: Fastighetsägarens ansvar. Vid Trekantens servicehus och Axelsbergs 

äldreboende bör det vara fastighetsägarens Micasas ansvar. 

- Parkvägar: Stadsdelsförvaltningens ansvar. Generellt gäller att asfalterade och 

belysta parkvägar underhålls under vintern, men inte grusgångar.  

- Gator, trottoarer och torg: Trafikkontorets ansvar.   

 

Enligt Gunnar har den här vintern varit särskilt problematisk. Dels har det varit 

mycket snö och dels har det varit varmt på dagarna och kallt på nätterna, vilket 

försvårat arbetet. PEAB, Trafikkontorets entreprenör, som sköter snöröjningen har 

haft underleverantör som saknat kunskaper och erfarenheter, vilket också medfört 

problem. 

 

Stadsdelsförvaltningen har fått minskade resurser i år, men har samma krav och 

prioriteringar som tidigare. Vid 3 centimeters snö ska parkvägarnas plogas. Det finns 

två prioriteringsgrader, parkvägar som ska plogas först (gul) och därefter (brun). 

 

Synpunkter och klagomål kan lämnas till driftscentralen på telefon 651 00 00. 

 

Upprustning av parker  

Aspuddsparken är sliten och i stort behov av en upprustning men även 

Svandammsparken, menar pensionärsrådet. Hur blir det? 

 

Gunnar redogjorde för detta och vilka resurser som finns. 

 

Stadsdelsnämnden kan få pengar för parkunderhåll på tre sätt. 
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- Varje år i budgeten. I år har stadsdelen fått 1,8 mnkr, vilket täcker kostnaderna 

för renovering av trappor. Det finns ett 100-tal trappor i stadsdelen. 

 

- Stadsdelsnämnden kan ansöka om medel för större upprustningar i början av året 

för att få pengar till året efter i samband med budgeten. 

Stadsdelsnämnden har fått ”programpengar”, 1 mnkr, för att ta fram ett förslag 

gällande Aspuddsparken. Planeringen är att allmänheten bjuds in till 

samrådsmöte i juni samt att ett inriktningsärende/förslag presenteras efter 

sommaren. Själva upprustningen genomförs 2014-2015 med en budgetram om 

ca 15 mnkr.  

 

Pensionärsrådet framförde önskemål om en boulebana i Aspuddsparken. 

 

- Stadsdelsnämnden kan också få ”grön kompensationspeng” vid nybyggnation. I 

områdesprogrammet för Aspudden och Midsommarkransen finns det sådana 

pengar som kommer att användas till upprustning av Svandammsparken.  

 

Axelsbergs fotbollsplan 

Pensionärsrådet ställde också frågor om Axelsbergs fotbollsplan. Gunnar redogjorde 

för turerna kring detta. Hans slutsats är att det kommer att ta tid innan det blir någon 

konstgränsplan m.m.  

 

Mark vid Aspuddens skola 

Pensionärsrådet undrar om det ska byggas bostäder vid Aspuddens skola på den 

”lilla plätt” som används till rastgård. 

 

Enligt Gunnar finns inga beslut än, det vill säga om det blir bebyggelse eller om 

marken ska tillföras skolan. 

 

§ 7. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-04-18 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

 Ärende 4: Utveckling av Axelsbergs bollplan med multiarena 

 Pensionärsrådet stödjer förslaget. Rådet efterfrågor tidsplan och kostnad. 

  

 Ärende 5: Underlag för budget 2014 med inriktning 2015 och 2016 

Pensionärsrådet kan inte se att det finns ett minskat behov av servicehusboende. 

Många äldre vill flytta till servicehus. Pensionärsrådet vidhåller att riktlinjerna för 

servicehusboende måste bli mer generösa.  

 

Pensionärsrådet vill få ta del av statistiken över antal avslag gällande 

servicehusboende för 2012 samt hittills i år. Anneli tar fram det till rådet.  

 

Under inriktningsmålet om att kvalitet och valfrihet ska utvecklas och förbättras 

gällande äldreomsorgen (sid 5), vill pensionärsrådet lägga till läkemedelsgenomgång 

till punkten ”De äldre i stadsdelen ska erbjudas förebyggande insatser såsom 

Seniorhälsan, fixartjänster, dagsutflykter och läkemedelsgenomgång.” 
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Vad som är en modern äldreomsorg diskuterades. Det kan t.ex. handla om att 

boendet ska vara tillgängligt och ha en bra standard, att använda nya hjälpmedel och 

ny teknik i äldreomsorgen samt att det är viktig att ta till sig ny kunskap och följa 

forskningen inom äldreområdet för att kunna utveckla verksamheten.   

 

Gunnar Carlsson tog upp ett konkret exempel från en kommun där man minskat 

fallolyckorna på ett äldreboende genom att man bytt golv, till en mjukare golvmatta. 

 

Pensionärsrådet tycker att det är skrämmande att segregationen ökar i 

stadsdelsområdet. I ärendet skriver förvaltningen ”att andelen bidragstagare av 

befolkningen minskat och är nu bland de lägsta i staden. Utvecklingen förväntas 

fortsätta eftersom som det som byggs i området huvudsakligen är bostadsrätter och 

hyresrätter med boendekostnader som personer med svag ekonomi inte klarar.” 

Pensionärsrådet har tidigare påpekat att det behöver byggas fler och billigare 

hyresrätter i stadsdelen. 

 

Ang. lokalplanen. Pensionärsrådet tog upp att det behövs föreningslokaler, vilket bör 

tas upp i lokalplanen. Föreningarna har svårt att hitta tillräckligt stora lokaler. 

Föreningarna har i vissa fall bara tillgång till lokalen under en begränsad tid under 

dagen då pensionärerna delar lokalen med andra verksamheter, såsom på 

Hövdingagården. Här får pensionärerna vara fram till kl. 14.00. Detta innebär att 

föreningarna inte kan anordna några kvällsaktiviteter.  

 

Ingrid Widebäck besvarade pensionärsrådet frågor inom verksamhetsområdet social 

omsorg.  

- Hitta annan försörjning innebär utbildning eller arbete, att få in personerna på 

arbetsmarknaden, t.ex. via Jobbtorg. 

- Samsjuklighet innebär att personen har två diagnoser, missbruk och psykisk 

ohälsa. Tidigare användes begreppet dubbeldiagnos.  

 

 Ärende 6: Årsrapport 2012 för Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

 Ärende 9: Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort 

Pensionärsrådet framförde att man känner en viss oro för vad som kommer att hända 

med Fruängsgårdens servicehus. Kommer servicehuset att få vara kvar?  

 

Det finns ingen annan planering för servicehuset, utan förvaltningen följer 

utvecklingen och om Arbetsmiljöverket ev. skulle komma med några synpunkter, 

enligt Yvonne Goldberg.  

 

 Ärende 10: Trafikändringar i SL-trafiken 2013-2014 

 Pensionärsrådet tycker att det är bra förslag som tas upp i ärendet. 

  

 Ärende 15: Minnesanteckningar från Lokala Brottsförebyggande rådet 

 Pensionärsrådet tog del av anteckningarna från Brås möte. 

 

Kerstin Svenson var på möte med Söderortspolisens Seniorråd den 8 april. 

Minnesanteckningar från mötet mejlas/skickas till pensionärsrådets ledamöter och 

ersättare.  
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§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmöte kommer att hållas den 25 

april. Förtroenderådet kommer då också att planera för midsommarfesten i juni.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte den 26 

mars och nästa möte är den 23 april. Den 7 maj är det vårfest på Trekantens 

servicehus och man kommer äta inbakad lax.  

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Den 14 maj blir det 

sillunch. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Förtroenderådet har möte den 18 

april.  

 

§ 9.   Uppföljning av pensionärsrådet möte med stadsdelsnämndens presidium den 11 

april 

 Pensionärsrådet gick genom minnesanteckningarna, som bifogas till protokollet. 

 

§ 10. Övriga frågor 

-  

§ 11. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 21 maj start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Förvaltningen, plan 9, besöksrum 1. 

 

§ 12.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


